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Protokół nr L/22 

z sesji Rady Miejskiej w Bojanowie, która odbyła się  

w dniu 4 października 2022 roku o godz. 9:00  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie 

W sesji uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej w Bojanowie: 

Jarosław Bartkowiak 

Alina Broniarz  

Beata Bura 

Waldemar Czerwiński 

Renata Jagodzik 

Jan Kubis 

Sebastian Miekisz 

Jan Moryson 

Ilona Pazoła-Szymańska 

Karolina Salamon 

Dariusz Stachowiak  

Ewa Szczepaniak 

Tomasz Wałkiewicz   

Bogumiła Woźniak 

 Burmistrz Bojanowa- Maciej Dubiel 

 Zastępca Burmistrza, Sekretarz- Krzysztof Kurpisz 

 Skarbnik Gminy- Patrycja Kubiak 

 Radca Prawny- Piotr Dubicki 

 Referent- Anna Pawlicka- Grzymisławska 

 Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie- Sabina Szlachetka- Andersz 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Do pkt. 1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 
 

Otwarcia sesji o godzinie 9:03 dokonał Przewodniczący Rady- Jan Moryson. Po przywitaniu 

wszystkich przybyłych stwierdził, że na 15 ustawowych radnych w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy Panie/ Panowie radni zgłaszają wątpliwości  

i uwagi co do trybu i sposobu zwołania dzisiejszej sesji? 

Na powyższe pytanie, żaden z Państwa radnych nie zgłosił zastrzeżeń.  

Do pkt. 2. Przedstawienie porządku obrad L sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

Pan Jan Moryson poinformował, że otrzymał wniosek od Burmistrza Bojanowa  

o wprowadzenie do porządku obrad L sesji Rady Miejskiej w Bojanowie w dniu  

4 października 2022 roku projektu uchwały w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032, 

2) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok,  
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3) rozpatrzenia petycji, 

4) rozpatrzenia petycji,  

5) określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego w zakresie sportu na 

terenie Gminy Bojanowo.  

 

Powyższy wniosek stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Od godz. 9:06 w posiedzeniu L sesji Rady Miejskiej w Bojanowie uczestniczy Pani Karolina 

Salamon.  

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad 

wnioskowanych projektów uchwał. Zaproponowano, aby odbyło się to w jednym głosowaniu.  

 

Wniosek został przegłosowany. Za wprowadzeniem do porządku obrad wnioskowanych 

projektów uchwał głosowało 14 radnych „za”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Więcej zmian nie wniesiono, w związku z powyższym porządek L sesji Rady Miejskiej  

w Bojanowie przedstawia się następująco: 

 

1. Otwarcie sesji oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad L sesji Rady Miejskiej w Bojanowie. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XLIX/22 z sesji, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2022 

roku. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym.  

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

6. Informacja o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego za  

I półrocze 2022 roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania 

planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2022 roku. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie, 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032, 

c) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok, 

d) rozpatrzenia petycji, 

e) rozpatrzenia petycji,  

f) określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego w zakresie sportu na 

terenie Gminy Bojanowo.  
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8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie. 

 

Do pkt. 3. Przyjęcie protokołu Nr XLIX/22 z sesji, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 

2022 roku. 

 

W związku z tym, iż do protokołu z sesji, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2022 roku nie 

wniesiono uwag pisemnych i ustnych, Przewodniczący Rady zawnioskował o przyjęcie 

powyższego dokumentu. 

Za propozycją Pana Jana Morysona głosowali wszyscy obecni na sesji radni- 14 głosów „za”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Dot. pkt. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie poinformował zebranych o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. Pytań nie było. Informacja stanowi załącznik  

nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

Dot. pkt. 5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym. 

 

Pan Maciej Dubiel przedstawił zebranym informację o wydarzeniach, które miały miejsce  

w okresie międzysesyjnym. Pisemna informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Burmistrz Bojanowa poinformował zebranych o wydanych zarządzeniach.  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

W niniejszym punkcie Państwo radni zostali również poinformowani, że w dniu dzisiejszym 

planowana jest wypłata dodatków węglowych- część wnioskodawców otrzyma środki na 

swoim koncie dzisiaj, część osób będzie musiała jeszcze poczekać.  

Tytułem uzupełnienia Pani Sabina Szlachetka- Andersz poinformowała, że dzisiejsze 

przelewy dotrą do 653 gospodarstw domowych na kwotę 1.959.000,00 zł. Pozostałe wnioski 

będą realizowane po otrzymaniu środków od Wojewody.  
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Do pkt. 6. Informacja o przebieg wykonania budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego za I półrocze 2022 roku, informacja o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz przebiegu 

wykonania planów finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2022 roku. 

  

Skarbnik Gminy poinformowała, że sprawozdanie z wykonania budżetu zawiera się w formie 

opisowej, wydane w formie Zarządzenia zostało przedstawione radnym i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej. Do niniejszego sprawozdania dołączane są również sprawozdania finansowe 

sprawozdawczości budżetowej, które zostały przedstawione Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej- na podstawie której została wydana pozytywna opinia o wykonaniu budżetu 

za I półrocze. Dochody budżetu ogółem zostały wykonane w wysokości 52%, tj. w kwocie 

24.049.977,00 zł. Wydatki wykonano w 43% na kwotę 24.779.771,00 zł. Wynik budżetu 

według planu zamknął się deficytem w kwocie 729.794,00 zł. Takie wykonanie wydatków 

pozwoliło nam wprowadzenie oszczędności, które zostały wprowadzone na początku  

i w trakcie roku. Cały czas spotykamy się z kierownikami, dyrektorami i sołtysami- wszyscy 

zostali poproszeni o realizowanie bardzo niezbędnych zadań. Zostały ograniczone wydatki  

w Funduszu Sołeckim do tych, które są przeznaczane na inwestycje oraz utrzymanie sal  

i świetlic wiejskich. Zostały ograniczone wydatki na organizowanie wszelkich imprez na 

terenie wiosek. Energia elektryczna i zakup gazu na ogrzewanie placówek oświatowych 

zostały wykonane prawie w 100% (zarządzeniami między sesjami przesuwane są środki  

z wynagrodzeń w oświacie na zapewnienie ciepła w szkołach). 

 

Pytań do przedstawionej informacji nie było.  

 

Zarządzenie Nr 414/22 Burmistrza Bojanowa z dnia 31 sierpnia 2022 r. w sprawie 

przedstawienia informacji o przebiegu wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego 

za pierwsze półrocze 2022 roku, informację o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz przebiegu wykonania planów 

finansowych gminnych instytucji kultury za I półrocze 2022 roku stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.   

 

Uchwała Nr SO-12/0953/150/2022 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 20 września 2022 roku w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez 

Burmistrza Bojanowa informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2022 roku 

stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady.  

O głos została poproszona Pani Sabina Szlachetka- Andersz celem przedstawienia projektu 

uchwały.  

 

Pytań nie było. Przystąpiono do podjęcia uchwały. Uchwała została podjęta 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Uchwała Nr L/352/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie zmian w Statucie Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie stanowi załącznik  

nr 8 do protokołu.  

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032,  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady.  

Projekt uchwały przedstawiła Pani Patrycja Kubiak.  

 

Pytań i uwag nie było. Przystąpiono do podjęcia autopoprawki do projektu uchwały. 

Autopoprawka została podjęta 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032. Uchwała została podjęta 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 
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Uchwała Nr L/353/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2022-2032 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

c) zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok,  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu 

Komisji Stałych Rady.  

O głos została poproszona Pani Patrycja Kubiak.  

 

Pani Renata Jagodzik zwróciła się z zapytaniem ile wynosi koszt na jednego ucznia i jaki jest 

to wzrost?  

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że 1.483,00 zł, wzrost wynosi 75 zł na jednego ucznia. 

 

Więcej pytań nie było, przystąpiono do podjęcia autopoprawki. Autopoprawka została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Następnie przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 

rok. Uchwała została podjęta 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Uchwała Nr L/354/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2022 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
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Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

d) rozpatrzenia petycji,  

 

Projekt uchwały przestawił Pan Jarosław Bartkowiak- Przewodniczący Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji.  

 

Pytań do projektu uchwały nie było. Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Uchwała Nr L/355/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

e) rozpatrzenia petycji,  

 

Podobnie, jak w poprzednim podpunkcie, o głos został poproszony Pan Jarosław Bartkowiak- 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji celem przedstawienia projektu uchwały.  

 

W związku z tym, że pytań nie było, przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Uchwała Nr L/356/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
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Do pkt. 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

f) określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego w zakresie sportu na 

terenie Gminy Bojanowo,  

 

Projekt uchwały przedstawiła Pani Anna Pawlicka- Grzymisławska. 

 

Pytań nie było, przystąpiono do głosowania. Uchwała została podjęta 14 głosami „za”.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Jarosław Bartkowiak, Alina Broniarz, Beata Bura, Waldemar Czerwiński, Renata Jagodzik, 

Jan Kubis, Sebastian Miekisz, Jan Moryson, Ilona Pazoła-Szymańska, Karolina Salamon, 

Dariusz Stachowiak, Ewa Szczepaniak, Tomasz Wałkiewicz, Bogumiła Woźniak.  

 

NIEOBECNI: 1 

Tomasz Woźniczka 

 

Uchwała Nr L/357/22 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 4 października 2022 roku  

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadania własnego w zakresie sportu na 

terenie Gminy Bojanowo stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Dot. pkt. 8. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Nie zgłoszono interpelacji i zapytań w niniejszym punkcie. 

 

Dot. pkt. 9. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach.  

 

W związku z tym, że nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie na piśmie, Przewodniczący 

Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Dot. pkt. 10. Wolne wnioski i informacje. 

 

Sołtys Zaborowic poinformował, że w dniu 1 października br. tj. w sobotę planował 

zorganizować „Dzień Pieczonej Pyry”- we wtorek, trzy dni przed imprezą dowiedział się, że 

nie otrzyma środków finansowych z powodu oszczędności pomimo, że wszystko było 

przyszykowane. W ustawie o Funduszu Sołeckim nigdzie nie ma mowy, że można 

bezpodstawnie zabrać środki na oszczędności- jedyny punkt to art. 2 ust. 7 (środki  

z Funduszu Sołeckiego mogą być zabrane w przypadku klęski żywiołowej). Mowa jest  

o kwocie 3.000 zł. Została skierowana prośba o wytłumaczenie: dlaczego i w ostatniej chwili. 

Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że podczas narady sołeckiej w czerwcu, przekazywana 

była informacja, że zostają ograniczone wszelkie wydatki związane z organizacją imprez, 

czyli z zakupem tzw. jedzenia, cateringu, nagród itp. Taka sama informacja została 

powtórzona w miesiącu wrześniu na kolejnej naradzie sołeckiej. Nie chodzi o likwidację 

funduszu sołeckiego, tylko o ograniczenie wydawanych środków. Powiązane jest to z tym, że 

zgodnie z ustawą o finansach publicznych budżet musi spełniać warunki zarówno po stronie 

planu i po stronie wykonania (dochody bieżące minus wydatki bieżące). W związku z tym, że 

koszty utrzymania budynków, świetlic i pozostałych budynków, którymi administruje gmina 
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rosną (koszty zakupu energii elektrycznej, gazu) musimy zadbać o to, żeby były środki na 

koncie, abyśmy mogli zapłacić rachunki. Nie ściągaliśmy po planie środków z funduszu 

sołeckiego, ograniczamy tylko wydatki. Jedyne wydatki, które są realizowane to wydatki 

majątkowe, ponieważ zapisane są w naszych środkach, na które zaciągane są obligacje.  

 

Po udzielonej odpowiedzi sołtys Zaborowic poruszył kwestię wynajmu sali wiejskiej: 

kosztów ponoszonych na ogrzanie sali a środków otrzymanych z wynajmu. Zostało zadane 

pytanie, czy wynajem sali jest opłacalny? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że fundusz sołecki to część wydzielonego budżetu, który składa 

się z dochodów i wydatków. Środki, które wpływają na dochody to: wynajem sali, podatki, 

subwencje, dotacje na zadania zlecone i zadania własne otrzymane od Wojewody 

Wielkopolskiego. Środki, które mamy, podzielone są na wydatki- m.in. na fundusz sołecki. 

Środki trafiają na konto budżetu, który jest podzielony na poszczególne działy. Na naradzie 

sołeckiej rozmawialiśmy o kosztach i jak ma wyglądać rozliczanie przy obecnych kosztach. 

Może być sytuacja, że będzie zmiana zarządzenia i stawek za wynajem świetlicy. Możemy 

wrócić do sytuacji, że będziemy spisywać liczniki i rozliczanie odbywać się będzie według 

zużycia. 

 

Następnie sołtys Zaborowic nawiązując do przyszłorocznego funduszu sołeckiego zapytał 

dlaczego nie została przekazana informacja, że w przyszłym roku mamy nie planować 

żadnych imprez, skoro ich nie będzie- środki finansowe zostałyby przeznaczone na inny cel? 

Kolejne pytanie- w funduszu pozostała kwota 7.800 zł, czy środki można przeznaczyć na 

inwestycję? 

Pani Patrycja Kubiak  poinformowała, że jeżeli chodzi o planowanie przyszłorocznego 

funduszu sołeckiego, zostało powiedziane, że fundusz sołecki na 2023 rok z założeń będzie 

planowany jak fundusz na 2022 rok. Nie wiemy, jaka będzie sytuacja. Ponadto jesteśmy 

bardzo pomocni, jeżeli chodzi o zmiany przedsięwzięć, zmiany między przedsięwzięciami 

czy tworzenie w trakcie roku nowego przedsięwzięcia i przesuwanie środków, jeżeli pojawi 

się nowy cel. Wszystko na bieżąco jest korygowane, w każdym roku i corocznie.  

 

Pani Ewa Szczepaniak odnosząc się do funduszu sołeckiego zwróciła się z pytaniem czy 

nawoływanie sołectwa do oszczędności wiąże się z tym, że środki niewykorzystane zostaną 

przesunięte na inne wydatki- bieżące potrzeby w gminie? 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że fundusz sołecki to środki wydzielone w budżecie: po stronie 

planu i wykonanie. Oszczędności polegają na tym, żeby zachować relację: dochody bieżące 

powinny być przeznaczane na wydatki bieżące. Przedsięwzięcia w zakresie bieżącym (zakup 

nagród, słodyczy, wynajęcie orkiestry)- zostały wstrzymane po to, żeby można było zapewnić 

relację: dochody bieżące – wydatki bieżące w całym budżecie. Związane jest to z tym, że na 

wydatki bieżące nie można zaciągać zobowiązań. Jeżeli sołectwo uczestniczy w Programie, 

gdzie jest dofinansowanie zadań inwestycyjnych, budowa placu zabaw, budowa chodnika- 

takie zadania można „wrzucić” w plan zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji obligacji  

i wykluczone są z relacji: dochody bieżące – wydatki bieżące, stąd zadania inwestycyjne nie 

zostały wstrzymane. Wstrzymane zostały wyłącznie wydatki bieżące.  

Po udzielonej odpowiedzi Pani Ewa Szczepaniak zapytała, cyt.: „Jeżeli sołectwa nie wydadzą 

środków, bo np. nie będzie tych wydatków takich jak na tą imprezę, o której Pan mówił, nie 

są to wydatki inwestycyjne- to co z tymi środkami?”.  

Pani Patrycja Kubiak poinformowała, że środki są wolnymi środkami według zasady 

wyliczenia na tzw. papierze, ponieważ mowa jest o wydatkach bieżących i jeżeli dochody nie 

zostaną wykonane w 100% - wydatków również nie można wykonać w 100%. Fundusz 

sołecki to środki znaczone w budżecie, których nie można przesunąć np. na energię  
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w szkołach- muszą zostać w planie, aby można było dalej realizować budżet i zadania bieżące 

z dochodów, które otrzymujemy. Dochody zostały wykonane w 52%, w 43% wykonane 

wydatki- świadczy to o tym, że od pierwszego do ostatniego starcza środków jeżeli chodzi  

o realizację budżetu, a są zobowiązania, które nadal musimy realizować.    

 

Pan Waldemar Czerwiński zwrócił się z pytaniem, cyt.: „Pieniążki z wynajmu sali to one 

krążą wokół tego funduszu sołeckiego, gdzie te pieniądze idą?. W jakich procentach one 

wracają do tego funduszu sołeckiego”.    

Skarbnik Gminy poinformowała, że nie. Środki z wynajmu sali to dochody budżetu ogółem. 

Nie można powiedzieć, w jakim procencie, ponieważ budżet zaplanowany jest po dochodach- 

42 mln, a po wydatkach- 50 mln. Różnica to przychody, które planujemy na inwestycje. 

Dochody, czyli wynajem świetlic, podatki, inne opłaty skarbowe, zajęcie pasa- wpływa na 

jeden budżet. Środki te są dzielone na części, czyli na szkołę, przedszkola, fundusz sołecki, 

ośrodek pomocy społecznej, na funkcjonowanie wszystkich naszych jednostek i fundusz 

sołecki jest tego również wydzielany.  

Po udzielonej odpowiedzi Pan Waldemar Czerwiński poinformował, że czym częściej 

wynajmuje się salę, tym sołtysi ponoszą większe koszty z funduszu sołeckiego na utrzymanie 

tej sali, ponieważ w swoim planie muszą więcej środków przeznaczyć na prąd, śmieci- stąd 

pytanie, w jakim stopniu wracają środki, być może, że w ogóle nie wracają.  

Pani Patrycja Kubiak wyjaśniła, że środki wracają na sołectwo. Można wyliczyć takie rzeczy, 

ale jest to działanie pracochłonne i niecelowe. Wynajem sali jest znikome na terenie naszej 

gminy- nie wszystkich, ponieważ są sale, które są cały czas wynajmowane. Została zrobiona 

podwyżka w związku z opłatami za odpady, co nie spotkało się z aprobatą i zadowoleniem 

wśród mieszkańców. Na dzień dzisiejszy patrzymy, jakie jest zużycie energii na danej 

świetlicy i czy były jakieś wynajęcia za zasadzie komercyjnym (czy jest umowa). Spotkania 

na świetlicy, takie jak zebrania wiejskie, spotkania mieszkańców- to nie są środki, które 

obciążają sołtysa. Na terenie świetlic działają koła gospodyń wiejskich, stowarzyszenia, które 

nie są obarczane kosztami utrzymania, ponieważ wszystkie świetlice wiejskie i sale sportowe 

na terenie gminy wypożyczane są bezpłatnie dla stowarzyszeń i klubów funkcjonujących na 

terenie gminy.   

 

Wywiązała się dyskusja w kwestii funduszu sołeckiego, kosztów wynajmu sali i organizacji 

imprez, po czym głos zabrała Pani Beata Bura, która zwróciła uwagę, że na drodze przy 

szkole w Gościejewicach znajdują się duże ubytki w nawierzchni, które stwarzają zagrożenie 

w ruchu drogowym. 

Burmistrz Bojanowa poinformował, że informacja zostanie przekazana pracownikowi. Jeżeli 

ubytek jest znacznej wielkości i utrudnia poruszanie się, ocenimy czy gminę będzie stać, aby 

w bieżącym roku naprawić nawierzchnię.  

 

Więcej wniosków i pytań nie było.  

 

Do pkt. 11. Zakończenie.  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Bojanowie 

zamknął obrady i zakończył L sesję o godzinie 10:35. 

 

Protokolant      Przewodniczący Rady Miejskiej 

Justyna Wolsztyniak     Jan Moryson 

 


